
Betoog VJR 2023 
Dank u wel voorzitter, 

Het onmogelijke mogelijk maken. Deze woorden van de directeur van het 
Cruquius museum zijn me bijgebleven. Hier staan we als 
Haarlemmermeerders bekend om. Het meer droogleggen in 3 jaar was 
een enorm staaltje van wilskracht. En dat voor het astronomisch bedrag 
van 14 miljoen gulden. De grond bracht 8 miljoen gulden op. Het mocht 
dus wat kosten. Maar dan heb je ook wat. Land, werk, beweging, 
woningbouw. Het opbouwen van een samenleving! 

Dit college slaagt er in het mogelijke onmogelijk te maken. Door geen 
ambitie te hebben en niet bereikbaar te zijn. Ze missen signalen, staan 
niet open voor kansen. Met de rug naar de samenleving wordt volhardt in 
bezuinigingen. Tijdens onze bezoeken aan de verschillende kernen, zoals 
Nieuw-Vennep, Cruquius en Vijfhuizen maakten we kennis met verhalen 
waarbij er vaak geklaagd werd over een onbereikbare gemeente en 
slechte communicatie. Een college dat zegt er niet over te gaan of dat iets 
hen niet bereikt heeft. Mensen wachten heel lang tevergeefs op antwoord 
en gooien dan maar gedesillusioneerd de handdoek in de ring. 

Het onmogelijke mogelijk maken zien we ook niet terug in investeringen. 
Die lopen achter of vinden niet plaats. Realistisch begroten zit er niet 
meer bij. En dat terwijl we bulken van het geld. 170 jaar geleden 
investeerden bestuurders 14 miljoen gulden om vervolgens 6 miljoen 
gulden verlies te hebben. Tegenwoordig mag het van dit college geen geld 
kosten. We wachten eerst op Den Haag, of we gaan er niet over, of we 
zien geen aanleiding of we hebben geen capaciteit. 

Voorzitter, we zijn blij met het opheffen van de reservering van de 
dubbele Kaagbaan. Blij voor de inwoners, ondernemers en verengingen 
van Rijsenhout. Veel was in deze kern de afgelopen 15 jaar niet mogelijk. 
Daar lijkt nu een einde aan te komen. Maar de vlag kan wat ons betreft 
nog lang niet uit. We hebben daarvoor eerst resultaat nodig. De eerste 
spade voor de 400 woningen moet eerst de grond in, het verenigingsleven 
moet weer een opkikker krijgen, ondernemers moeten weer kunnen 
ondernemen. Wat tot voor kort onmogelijk was moet weer mogelijk zijn. 
Daarom dienen we samen met Groen Links een motie in, Rijsenhout 
Vooruit! Laten we samen met Rijsenhout een allesomvattende agenda 
opstellen om stapsgewijs en weldoordacht Rijsenhout weer nieuw leven in 
te blazen. 

Voorzitter, het lijkt voor dit college nog steeds onmogelijk om de 
bezuinigingen in het sociaal domein voor 2025 voor een deel terug te 
draaien. Hoewel het financieel mogelijk is wil deze coalitie er niet aan 
beginnen. Van een positief overschot van 29 miljoen euro kan nog niet 
eens eenmalig 3 ton vanaf om de bezuinigingen op het jongerewerk voor 
2025 deels terug te draaien. 



Hoe staat het eigenlijk met de gesprekken met Meerwaarde over de 
bezuinigingen? Wanneer wordt duidelijk wat Meerwaarde niet meer gaat 
doen en wat daardoor het maatschappelijk effect op de samenleving is. 
Wat zou bijvoorbeeld het effect zijn van de bezuiniging op het 
ouderenwerk? Gaag een antwoord van het college. 

Hoe staat het met de indexatie van de grote subsidieontvangers. Al jaren 
zien ze de prijzen stijgen en staat het water tot aan hun lippen maar de 
subsidie blijft ver achter. Wanneer worden deze instellingen reeel 
geindexeerd en komen ze weer veilig op het droge te staan? Graag een 
reactie van het college. 

We gaan niet vragen om de bezuiniging op het jongerenwerk voor 2025 
terug te draaien. Deze coalitie lijkt vastbesloten om die bezuinigingen 
door te laten gaan. 

Voorzitter wat we wel willen is dat er bij een nieuw proces om te komen 
tot een sluitend meerjarenbegroting er geen bezuinigingen meer mogen 
worden gedaan in het sociaal domein. Hiervoor dienen we samen met 
Groen Links de motie in. Het Sociaal Domein is geen Melkkoe. 

Voorzitter, het onmogelijke mogelijk maken is soms ook investeren 
waarbij je kijkt wat het gaat opleveren in de toekomst. 
Al in de 17e eeuw had Jan Adriaenszoon Leeghwater plannen om het meer 
droog te leggen. Maar hij moest oppositie voeren tegen de coalitie van 
Leiden en Haarlem die fel tegen de drooglegging waren. Uiteindelijk was 
het de storm die de coalitie deed bezwijken. Het water stond Leiden tot 
aan haar lippen. 

Gaat dit college van deze coalitie volharden in: ‘het is nu niet nodig.’ 
Terwijl we zien aankomen dat het leven voor velen, tegenwoordig zelfs 
met een modaal inkomen, alleen maar moeilijker wordt. Onze kinderen 
steeds vaker te kampen hebben met psychische problemen? Met name de 
kernen Hoofddorp en Nieuw-Vennep zijn grote steden in wording. Daar 
komen grote steden problemen van. Dat is niet erg zolang je dat maar 
ziet en openstaat om aan te pakken. 

Gaat dit college zitten op de VVD-marshmallows. Of gaan we investeren in 
de toekomst van onze kinderen, ouderen, mkb-ers en verenigingen, 
waarbij we die marshmallow voor een deel opeten en daar later heel veel 
marshmallows voor terugkrijgen. Zo moet ook Leeghwater gedacht 
hebben. 

Voorzitter we staan op de Schouders van Reuzen die het onmogelijke, 
mogelijk hebben gemaakt. 


